
به عدالت در سلامت توجه شود
پیشنهاد بهداشتی های مجلس به رئیس جمهور سیزدهم نگین قشقایی/ گروه جامعه
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عضو کمیسیون بهداشت مجلس شورای اسلامی در 
گفت وگو با »نســل فردا« ضمن مروری بر مشکلات 
حوزه درمان و بهداشت کشور، خطاب به رئیس جمهور 
دولت ســیزدهم گفت: پیشــنهاد ما به آقای رئیسی 
که خوشــبختانه از بهترین گزینه های خدمتگزاری 
به نظام جمهوری اسلامی ایران است اینکه، سلامت 
محوری را در کل وزارت بهداشــت باید مقدم بدانند. 
باید وزیر بهداشتی را برای سکان داری اجرایی وزارت 
بهداشت تعیین کنند که نگاه پیشگیرانه داشته باشد.
فاطمه محمدبیگی افزود: وزیر کابینه سیزدهم باید به 
موضوعات مهمی چون: عدالت در ســلامت، سلامت 
اجتماعی، توریسم ســلامت، اقتصاد سلامت بسیار 
اهمیــت بدهد تا بتوانــد میزان »هزینــه کرد مردم 
از جیب« را کاهــش دهد. نماینده مــردم قزوین در 
مجلس یازدهم همچنین گفت: از دیگر پیشنهادات 
ما به رئیس جمهور دولت بعد این است که استفاده از 
طب های مکمل، طب های جامع نگر مانند طب ایرانی 
را حتماً مدنظر قرار دهند. زیرا استفاده از طب جامع نگر 
و انواع طب های بومی و سنتی در کنار طب کلاسیک 
می تواند یک راه بســیار تاثیرگذار برای ارتقای سطح 

سلامت مردم باشد. 
توجه به اقتصاد ســامت از ضروریات 

دولت جدید باشد
دبیر فراکسیون گام دوم مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: انتظار داریم ایشــان وزیر بهداشتی را در کابینه 
خود انتصاب کند که بتواند از لحاظ اشــتغال زایی و 
اقتصاد سلامت مثلًا عرصه گیاهان دارویی و داروهای 
گیاهی ارزآوری فراوانی برای کشور داشته باشد. وزیر 
کابینه آقای رئیسی باید به شدت درحوزه تعارض منافع 
مراقب و حواس جمع باشد. وی در این باره توضیح داد: 
آســیب های تعارض منافع می تواند پیشرفت وزارت 
بهداشــت را کُند و ضعیف کند. بنابراین باید به طور 

جدی این مهم را در نظر بگیرنــد. برخورد با مافیای 
دارو، تجهیزات پزشــکی، قاچاق دارو، برخورد با افراد 
فاسد در حوزه ســلامت که جان مردم را به مخاطره 
می اندازند می توانند از برنامه های وزیر بهداشت و دولت 
آینده باشد.  عضو کمیسیون بهداشت مجلس شورای 
اسلامی: آقای رئیسی، وزیر بهداشتی را در کابینه اش 
قرار دهد که نگاه پیشگیرانه داشته باشدمحمد بیگی 
گفت: با چنین راهبردهایی مردم می توانند عدالت در 
سلامت را با گوشت و پوستشان لمس کنند. به هرحال 
یکی از معیارهای عدالت اجتماعی عدالت در سلامت 

است. یعنی در دسترس بودن پزشکان و متخصصان 
برای همه اقشار، رساندن امکانات پزشکی بهداشتی 
به تمامی نقاط دور دست کشور که باید از اولویت های 
وزیر بهداشت آینده باشد.وی ادامه داد: همچنین تعیین 
تکلیف نظام ارجاع و ارتقای آن، سطح بندی خدمات، 
پزشــک خانواده، ارائه خدمات در ســطح گسترده 
شبکه های خانه بهداشت شهری و روستایی و تقویت 
این شــبکه ها از دیگر برنامه های پیشنهادی ما برای 

آقای رئیسی و وزیر بهداشت کابینه اش است.
عضو کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس شورای 

اسلامی در خصوص موانع پیشــروی وزیر بهداشت 
آینده نیز اظهار داشــت: از جمله این سنگ اندازی ها 
بحث تعارض منافع است. یعنی وقتی پزشکان خودشان 
برنامه می ریزند، خودشــان اجرا می کنند و خودشان 
هم نظارت می کنند؛ پروژه ها نیز می تواند به دســت 
خودشــان بیفتد، این ها باعث اثر تعــارض منافع در 
تصمیم گیری ها می شود. وی یادآور شد: البته منظورم 
این نیست که نباید فعالیت ها دست خود پزشکان باشد 
بلکه باید مدیرانی درحوزه ســلامت مسئولیت قبول 

کنند که اهل تعارض منافع نیستند. 

 علت تعریق زیاد زیر بغل را بدانید 

بوتاکس زیربغل چاره ای اساسی
پریسا جمدی / گروه ترجمه 
news@ naslefarda.net 

نوعی تعریق بیش از حد وجود دارد که ارثی است 
به نام هایپرهیدروزیــس اولیه )PH(. متخصصان 
نمی داننــد چه چیزی باعث به وجــود آمدن این 
عارضه می شــود، اما قطعاً به این دلیل نیست که 
غدد عرق بیشتری دارید یا بزرگ تر هستند. اندازه، 
تعداد و محل قرارگیری این غــدد در افراد مبتلا 
به هایپرهیدروزیس اولیه کامــلًا طبیعی به نظر 
می رسد. در صورت داشتن علائم زیر ممکن است 
به هایپرهیدروزیس اولیه مبتلا باشید: همیشه یک 
مشکل تعریق داشته اید، در مناطق خاصی مانند 
زیر بغل، دست و پا، کشــاله ران، پوست سر یا لب 
بالایی خود زیاد عرق می کنید و یکی از اقوام تان نیز 
خیلی عرق می کند. عاملان اصلی شامل داروهای 
ضد افســردگی و ضد اضطراب، داروهای فشــار 
خون و قلب، آنتی بیوتیک ها و داروهای هورمونی 

هستند.
مزایای بوتاکــس زیر بغل: گرچه این 
روش نکات منفی دارد، اما نکات مثبتی نیز 
به همراه دارد. اولین مورد این است که روش بسیار 
کارآمد و مؤثر است. در حین عمل، پزشک قبل از 
قرار دادن یک ســوزن کوچک پــر از بوتاکس در 
ناحیه درمان، ابتدا ناحیه را بی حس می کند. مردان 
و زنانی که از تعریق زیاد زیر بغل، بیماری معروف به 
هایپرهیدروز، رنج می برند ممکن است کاندیداهای 

خوبی برای درمان با بوتاکس باشند.
آیا تزریق بوتاکس یک روش دردناک 

است؟
درد کمی در ارتباط با تزریق بوتاکس وجود دارد. 
بیماران ممکن است حسی مختصر شبیه رفتن سر 
سوزن در انگشت دســت را تجربه کنند. بوتاکس 
می تواند ظرف چند روز پــس از درمان به میزان 
قابل توجهی عرق را کاهش دهد. مطالعات در مورد 
بوتاکس گزارش می دهد که بیشتر بیماران بیش 
از 50٪ کاهش عرق را تجربه می کنند و بســیاری 
از آن ها تا 80٪ کاهش را تجربه می کنند. کاهش 
عرق ناشی از درمان با بوتاکس معمولاً حدود چهار 

تا شش ماه طول می کشد.
آیا بوتاکس بی خطر است؟

بوتاکس برای درمــان تعریق بیش از حد 
زیر بغل توسط سازمان غذا و دارو تأیید شده است.  
عوارض جانبی احتمالی با تزریق بوتاکس شامل 
تورم موقتی، درد و بی حسی است. عوارض جدی، 
مانند ضعف عضلانی، مشــکل در بلع یا تنفس، یا 

تاری دید، نادر است.
 https://www.bostonplastic.com :منبع
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مخدر است
باشگاه خبرنگاران جوان: رئیس پلیس 
مبارزه با مواد مخدر ناجا از کشف قرص لاغری 
گلوریا حاوی موادمخدر متامفتامین خبر داد.

سردار مجید کریمی گفت: مأموریت مبارزه 
با موادمخدر به عنــوان یکی از ماموریت های 
تخصصی در نیروی انتظامی تعریف شده و باید 
بگویم جمهوری اسلامی ایران پرچمدار مبارزه 
بی امان با موادمخدر است و دستاوردهای این 

مبارزه جهان شمول است.
 سردار کریمی با معرفی افغانستان به عنوان 
بزرگ ترین تولید کننده موادمخدر بیان کرد: ۶ 
تا ۱0 هزار تن تولید انواع موادمخدر به صورت 
سالیانه در کشورهای شــرق و در همسایگی 
ایران اتفاق می افتد. وی با بیان اینکه جمهوری 
اسلامی ایران حدود 8۷0 کیلومتر با افغانستان 
و 800 کیلومتر با پاکستان مرز مشترک دارد، 
افزود: تقریباً تمام موادمخدر وارده به ایران از 

این دو کشور است. 
وی بیان کرد: در ســال گذشــته ۳00 هزار 
کیلوگرم موادمخدر شیشه کشف کردیم که 
این میزان در ســه ماه ابتدایی سال 5 هزار و 
500 کیلوگرم اســت. رئیس پلیس مبارزه با 
مواد مخدر ناجا از کشــف محصولات لاغری 
با عنوان گلوریــا که دارای مــاده روانگردان 
شیشه اســت خبر داد و گفت: این محصول 
بیشتر در فضای مجازی، باشگاه ها، آرایشگاه ها 
و... به فروش رســیده و حاوی مقدار زیادی 
متامفتامین »شیشــه« اســت که تاثیرات 
مخرب زیادی دارد. وی افزود: طی بررسی ها 
در آزمایشگاه پلیس مبارزه با موادمخدر ناجا 
و آزمایشگاه سازمان غذا و دارو مشخص شد 
که این محصــول لاغری حــاوی روانگردان 

شیشه است.

خبرویژه

تأمینمنابعهمسانسازیحقوقبازنشستگان ورودمحمولهواکسنکرونابهکشورتاپایانهفتهواکسنهایایرانیقیمتگذارینشدهاند
مهر: مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی گفت: قول می دهیم منابع همسان سازی را برای 
سه تا چهار سال آینده از محل وصول مطالبات منابع مختلف نقدی یا غیرنقدی تأمین کرده 

و در اختیار همکاران بعدی قرار دهیم.
 مصطفی سالاری گفت: متناسب سازی حقوق بازنشستگان و استمرار آن، کار بزرگی است 
که با کمک بخش های مختلف دولت، مجلس و شرکای اجتماعی امکان پذیر شد و برای 
این کار، تدابیر لازم از سوی سازمان اندیشیده شده است. وی ادامه داد: در اجرای مرحله 

اول متناسب سازی مرداد ۹۹، ۹۲00 میلیارد تومان پرداختی ما در ماه بود.

ایسنا: سخنگوی سازمان غذا و دارو اعلام کرد که تاکنون هیچ کدام از واکسن های کرونا 
تولید داخل در کمیسیون قیمت گذاری سازمان غذا و دارو، قیمت گذاری نشده اند. 

کیانوش جهانپور در صفحه توئیتر خود نوشــت: هیچ کدام از واکســن های کرونا تولید 
داخل تاکنون در کمیســیون قیمت گذاری ســازمان غذا و دارو، قیمت گذاری نشــده 
است. قیمت گذاری واکســن کرونا بر اساس هزینه تمام شده، حاشــیه سود منطقی و 
قیمت واکسن های مشــابه خارجی و البته با رویکرد حمایت از تولید ملی در کمیسیون 

قیمت گذاری انجام خواهد شد.

میزان: دبیرکل جمعیت هلال احمر گفت: تا پایان هفته در حدود یک میلیون دوز واکسن 
به کشور خواهد رسید. محمدحسن قوسیان گفت: تا زمانی که احساس نیاز به واکسن باشد 

تلاش می کنیم واکسن مورد نیاز را تأمین کنیم. 
دبیر کل جمعیت هلال احمر گفت: نیاز کشــور برای واکسیناسیون با در نظر گرفتن 80 
میلیون جمعیت کشور، حدود ۱۶0 میلیون دوز اســت. دبیرکل جمعیت هلال احمر در 
ادامه گفت: به لحاظ تأمین عددی مجبوریم برای کمک به تسریع واکسیناسیون واردات 

را ادامه دهیم.
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بهداشت   عضو کمیسیون 
مجلس شورای اسامی: آقای 
رئیســی، وزیر بهداشتی را 
در کابینــه اش قرار دهد که 
داشته پیشــگیرانه   نگاه 

 باشد


